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Beantwoording vraag Hagen ontraden motie UPV 
medicijnen 

Aanleiding 
De herziening van de richtlijn stedelijk afvalwater stond 16 maart jl. op de agenda 
van de Europese Milieuraad. Tijdens het commissiedebat Milieuraad van 8 maart 
voorafgaand aan de Milieuraad kwam de uitgebreide producenten-
verantwoordelijkheid (UPV) die de Commissie in deze richtlijn voorstelt aan de 
orde. In het tweeminutendebat van 9 maart is een, later aangenomen, motie 
Hagen/De Groot1 ingediend om een UPV medicijnen in te stellen.  
Naar aanleiding van het aannemen van de motie heeft Kamerlid Hagen gevraagd 
om een brief waarom de motie over het instellen van een UPV medicijnen door de 
staatssecretaris is ontraden. U beantwoordt deze vraag vanwege uw 
verantwoordelijkheid voor water samen met de minister van VWS 
(medeondertekening), vanuit zijn verantwoordelijkheid voor medicijnen en 
medicijnproducenten.  
Mogelijk wordt er 13 april een tweeminutendebat gepland over de herziening van 
de richtlijn stedelijk afvalwater. 

Geadviseerd besluit 
U wordt gevraagd in te stemmen met de brief. 

Kernpunten 
In de richtlijn stedelijk afvalwater doet de Europese Commissie voorstellen voor 
aanvullende zuivering bij rwzi’s om microverontreinigingen waaronder 
medicijnresten te verwijderen. Ook stelt de Commissie een uitgebreide 
producentenverantwoordelijkheid (UPV) voor. Producenten van geneesmiddelen 
en cosmetica moeten op grond daarvan de kosten voor aanvullende zuivering bij 
rioolwaterzuiveringsinstallaties (rwzi’s) dragen.  
Tijdens het Commissiedebat Milieuraad is, conform het kabinetsstandpunt 
beschreven in het BNC-fiche, aangegeven dat het kabinet in principe een UPV 
steunt. Voor afvalwater is een UPV echter een nieuwe aanpak en zijn er op dit 
moment vragen over de praktische uitwerking. Specifiek voor geneesmiddelen 
heeft het kabinet zorgen dat de UPV consequenties kan hebben voor de 
beschikbaarheid en betaalbaarheid van medicijnen voor patiënten. 

In het tweeminutendebat is over de motie aangegeven dat het de voorkeur had 
om in de motie op te nemen dat de UPV in de context van de EU richtlijn stedelijk 
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afvalwater ingesteld zou worden. In dat geval had de motie sowieso ‘oordeel 
Kamer’ kunnen krijgen. Het uitwerken van een UPV vraagt immers veel 
afstemming en uitwerking. Het is ongewenst om vooruitlopend een UPV in te 
stellen voor één groep producenten terwijl er een Europese verplichting komt die 
in elk geval ook voor cosmeticaproducenten gaat gelden en waarbij een nationaal 
ingestelde UPV weer aangepast moet worden. Dubbel werk moet worden 
voorkomen. Ook voor de industrie moet er duidelijkheid zijn.  

Om invulling te geven aan de motie wordt daarom voorgesteld deze te betrekken 
bij de uitwerking van de UPV die in het kader van de richtlijn Stedelijk afvalwater 
in aantocht is. Een eerste stap n.a.v. de motie is dat bij de Milieuraad in Brussel 
expliciet steun is uitgesproken voor de voorgestelde UPV. Daarnaast is de inzet 
om bij de vervolgdiscussies in Brussel in te zetten op een praktische, uitvoerbare 
UPV, in overleg met de farmaceutische en cosmetica-industrie. 

Krachtenveld 
Bij VWS zijn er zorgen over de consequenties voor de beschikbaarheid en 
betaalbaarheid van met name generieke medicijnen en de gevolgen voor 
producenten van generieke medicijnen. Omdat deze medicijnen het meest worden 
gebruikt kan het voorstel voor hen meer gevolgen hebben dan voor de 
producenten van innovatieve geneesmiddelen.  

Voor IenW en de waterschappen is het van belang dat er een praktische en 
uitvoerbare UPV kan worden uitgewerkt. De industrie is kritisch, maar niet 
onwelwillend. Vanuit de industrie zijn er wel ook zorgen en vragen en wordt men 
graag betrokken bij het vervolg.  

Een eerste gesprek met de farmaceutische industrie is geweest. 
Vervolggesprekken met de industrie, ook de cosmetica-producenten, zullen 
gevoerd gaan worden. 

Bijlagen 

Volgnummer Naam Informatie 

2. Beantwoording vraag Hagen 
ontraden motie UPV medicijnen 

Het is ongewenst om 
vooruitlopend op de richtlijn 
nationaal een UPV medicijnen in 
te stellen. 

3. Motie Hagen/De Groot De motie zoals aangenomen 
door de Kamer 

4. Afstemming VWS 


